
 
 

Skolebestyrelsesmøde Fladsåskolen 

Dato: 02. marts 2023 

Tid: 17.00 – 19.00  

Sted: afd. Mogenstrup 

 

Tilstede: Heidi Nonbo, Trine Ulrik Aaby Toftlund, Tommy Schwartz, Karen Berner Skipper, Pernille Brenting, 

Sine Stricker Jakobsen, Camilla Nerup, Charlotte Nielsen, Rikke Næstholdt, Søren Holm Christensen og Bo 

Hauge Laursen.  

 

Gæster: Fladså Lokalråd 

Afbud: Malou Elling Christensen (elevråd Mogenstrup), Freja Holtze Henneberg Jensen (elevråd 

Mogenstrup), (elevråd Mogenstrup), Hannah 6U og Thor 5 u 

Fraværende: 

 

Referat: Søren Holm Christensen 

 

Dagsorden 

58. Godkendelse af dagsorden 

Referat:  

- Godkendt  

 

59. Delegering af ansvaret for ”de 3 bullets” 

Referat: 

Sine Stricker Jakobsen 

 

60. Punkter til eventuelt 

Referat: 

- Ingen punkter 

-  

61. Lokalråd Fladså ønsker at undersøge/præsentere mulighed for samarbejde med elevrådet 

(15 min) 

Referat:  

Da elevrådet har meldt afbud til dagens møde, er punktet taget af dagsorden. Det er aftalt med 

Anne fra Lokalrådet at der findes et nyt tidspunkt for hvornår de kan komme til enten 

skolebestyrelsesmøde eller elevrådsmøde for at præsenterer mulighed for samarbejde mellem 

lokalråd og elevråd.  

 

62. Nyt fra elevrådet 

(10 min) 



 
Referat: 

Mogenstrup:   

- Elevrådet havde meldt afbud til mødet, men aftalt med Søren, at han skulle meddele at 

elevrådet er fint i gang med at planlægge det kommende Rynkeby løb på afdelingen.  

 

Korskilde:  

-  

 

63. Kort nyt 

(alle – 20 min) 

Referat:  

- Regeringen har besluttet at Store bededag afskaffes. Her skal være opmærksom på at det ikke 

betyder en ekstra  skoledag. Så eleverne har stadigvæk 200 skoledage på et skoleår. For 

personale betyder det, at de har en ekstra arbejdsdag. For det undervisende personale 

forventes det at blive en ”nul-dag” til forberedelse o.lign., mens det for SFO giver en ekstra 

åbningsdag.   

- Flytning af musiklokalet er blevet udskudt til januar. Det forudsætter at pavillionen dispenseres 

og får lov til at blive stående i perioden, hvilket også er forventningen.  

Der vil blive endnu en gang blive kigget på den (ønksde) alternative mulighed for at pavillionen 

gøres permanent. 

- Pr. 1/1 er servicemedarbejdernes løn og det meste af vedligeholdelsesbudgettet på skolen  

overgået til ejendom og drift. For at finde ud af hvor meget budget der skal overgå til ejendom 

og drift og hvor meget budget der skal være tilbage på skolerne til dækning af de udgifter som 

skolerne fremadrettet selv skal stå for (så som fejl alarmer, rengørings artikler herunder 

toiletpapir osv.)  er der blevet besluttet at lave udregninger, hvor man ser på skolens forbruget 

fra 2019 til og med 2021. Herefter tager man gennemsnittet af de 3 år og har på den måde 

fundet budgettet til ejendom og drift. Det der er tilbage, er så skolens budget fremadrettet til 

at dække de udgifter der er aftalt, skal ligge på skolerne.  Den måde man har lavet udregningen 

på, har den betydning for Fladsåskolen, at vi fremadrettet vil starte året med et minus budget 

til decentrale ejendom og drift udgifter. . 

Grunden til at Fladsåskolen i de 3 år, man har gjort forbruget op, har prioriteret at bruge flere 

penge til ejendom og drift end der var budget til er, at skolen var nedslidt og trængte til en at 

blive shinet op.   

En anden konsekvens er at man på lønudgifterne til servicemedarbejderne har valgt at fjerne 

mere end 5 /12 af budgettet på nærværende budget. Svarende til ca. kr.100.000. Udgifter til 

løn som skole har betalt til servicemedarbejderne fra 1/8 til 31.12 22.   

Skolebestyrelsen undrer sig over hvordan man fremadrettet kan starte et år med minus-budget 

og har et ønske om at se beregninger på hvordan man er kommet frem til budgettet. 

Beregninger vil blive sendt til skolebestyrelsen.   

       

 

    

 

64. Nyt fra formandsgruppen 

(Heidi – 10 min) 



 
Referat:  

- Der har været FRO møde siden sidste skolebestyrelsesmøde.  

Bl.a. følgende punkter blev drøftet på FRO mødet 

- Forventningsafstemning om hvad FRO skal bruges til. Politikerne troede det var 

skolebestyrelsen der ønsket FRO møderne afholdt. Mens skolebestyrelsen havde den 

opfattelse at det var politikerne der ønskede FRO møderne.  

- udvalgsformand gav en forklaring hvorfor processen ledelsesstruktur havde foregået på den 

meget lukkede måde. Samt – der er ikke en taksanomi, model eller parametre der ligger til 

grund for, hvorledes man politisk er kommet frem til den faktiske tildeling til de enkelte skoler. 

- Ny specialskole får deres egen skolebestyrelse. 

- Skolenavne blev debatteret – herunder årsager til at det er kommet ud i endnu en høring 

denne gang blandt lokalråd, idrætsforeninger osv.. Dette ud fra de ikke er indgået i den seneste 

høring.  

- Tildelingsmodellerne var på dagsorden - der kom ikke noget konkret ud vedr. udmøntningen af 

modellerne. 

 

 

65. Budgetstatus 

(SHC – 5 min) 

Referat:  

Forbruget er pr 28.02 2023 på 56,6 % 

 

66. Status for processen for dannelse af kommende skoleår 

(BHL/SHC – 5 min) 

Referat: 

- Skolen afventer udmøntning på tildelingsmodellerne.  Økonomi til almen del skulle komme i 

uge 11 og derefter kan skolerne begynde at regne på normering til almen undervisningsdelen. 

Dog afventes en beslutning om ny styrelsesvedtægt sidst i marts på byrådsmøde før man 

formodentligt endeligt kan begynde på fagfordelingen, hvilket er ca. en måned senere end det 

plejer.  Der afventes også en udmelding om 20.2 budgettet og hvordan det skal udmøntes.  

SFO-budget er heller ikke kendt, da man først forventes at gå i gang med SFO 

tildelingsmodellen til juni.    

 

67. Status på medarbejderfravær 

(SHC/BHL – 10 min) 

Referat:  

- Gennemgået og tages op igen på et skolebestyrelsesmøde efter sommerferien. 

- Det aftaltes fremadrettet at der kan opgøres på kalenderår. 

 

68. Forslag til revidering af princip for klassedannelser og klassesammenlægninger 

(BHL – 5 min) (se bilag) 

Referat: 

Godkendt. Fremadrettet vil skolens princip i forbindelse med skoleindskrivning alene tage 

udgangspunkt i afstandskriterie ift nærmeste afdeling og dermed være lige kriterierne, der er 



 
nævnt i styrelsesvedtægten for skoler i Næstved. Det tidligere hensyn til gamle distrikter, der har 

været opstillet i skolens princip, udgår.  

 

69. Evt. opfølgning vedr. ny tildelings- og styringsmodel for skolerne (almen) 

(BHL – 5 min) 

Referat: 

- Se punkt 66 

 

70. Evt. opfølgning vedr. revideret styrelsesvedtægter folkeskolerne i NK 

(BHL – 5 min) 

Referat: 

- Intet nyt. 

 

71. Eventuelt 

( – 5 min) 

Referat:  

 

Oversigt over bestyrelsesmøder 2022-2023 
01/09  torsdag afd. Mogenstrup  kl. 18-20 

12/10  mandag afd. Korskilde   kl. 19-21 

23/11  onsdag afd. Mogenstrup  kl. 17-19 

17/01  tirsdag afd. Korskilde   kl. 19-21 

02/03  torsdag afd. Mogenstrup  kl. 17-19 

19/04  onsdag afd. Korskilde   kl. 19-21 

06/06  tirsdag afd. Mogenstrup  kl. 17-19 

16/06  torsdag afd. Mogenstrup  kl. 17-19 

 


